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§ 1 
Genomgång av närvaro  
Ordförande Ewa Larsson (MP) förklarade sammanträdet öppnat. 
Nämnden ajournerade sig mellan klockan 18:11 och 19:16 för 
Öppet forum med allmänhetens frågestund och dagens tema, 
Tertialrapport 2 2022 för Skarpnäcks stadsdelsnämnd. Nämnden 
ajournerade sig även mellan klockan 19:28 och 19:36. Närvaron 
redovisas på sida 1-2. 
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§ 2 
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering  

Beslut  
1. Vice ordförande Tina Kratz (V) utses att tillsammans med 

ordförande Ewa Larsson (MP) justera dagens protokoll 
2. Protokollet ska justeras den 4 oktober 2022. 
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§ 3 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden fastställer förslaget till dagordning. 
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§ 4 
Meddelande om protokolljustering  
Anmäls att stadsdelsnämndens protokoll från den 1 september 2022 
justerades den 6 september 2022. 
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§ 5 
Information från stadsdelsförvaltningen  
Tf stadsdelsdirektör Karin Bülow informerar om förlängningen av 
bryggan vid Lilla Sickla. Häckningssäsongen gjorde att 
installationen dröjde men nu är solbryggan på plats och en 
badstege samt ett räcke kommer att installeras de närmsta dagarna. 
  
Hon informerar vidare om Trygghetstorget, som genomfördes i 
Skarpnäck den 28 september. Många synpunkter och förslag inkom, 
förvaltningen arbetar nu med att gå igenom dem och återkoppla till 
dem som önskat det. Generellt sett trivs besökarna  väl i sitt 
bostadsområde. 
  
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning deltar med två bidrag i 
Kvalitetsutmärkelsen i år men har även ett bidrag med i Framsteget, 
Stockholms stads pris för nyskapande. Det är hanteringen av 
nämndens ärende om Färdplan för äldreomsorgens utveckling till 
vilken pensionärsrådets synpunkter bilades. 
  
Avdelningschef skola och fritid Johanna Hult meddelade att 
förvaltningen inte kan svara på frågan gällande kolloverksamhet 
från förra sammanträdet eftersom statistiken inte är klar ännu. 
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§ 6 
Nämndens frågor till förvaltningen  
Ledamot Maria von Bredow informerar att skolorna har samlade 
föräldramöten - samma dag för respektive årskurs. Det vore ett 
ypperligt tillfälle för förvaltningen att informera om bland annat 
after school- och fritidsgårdsverksamhet. Avdelningschef skola och 
fritid Johanna Hult tackar och tar med sig informationen. 
  
Ledamot Maria von Bredow meddelar också att Trygghetstorget var 
jättetrevligt och välbesökt. Det var positivt att det var brett 
arrangerat; inte bara med förvaltningen och polisen utan att även 
exempelvis biblioteket deltog. 
  
Vice ordförande Tina Kratz informerar att fritidsgårdarna bjuder in 
alla sjuor. Ledamot Maria von Bredow ser föräldramöten som ett 
komplement till det; att även föräldrarna får träffa verksamheterna. 
Avdelningschef skola och fritid Johanna Hult berättar att många 
sjuor har besökt fritidsgårdarna och att hälften är flickor, mycket 
tack vare fritidslotsarnas fina arbete. 
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§ 7 
Tertialrapport 2 2022 för Skarpnäcks stadsdelsnämnd  
Omedelbar justering 
SKA 2022/358 
 

Beslut  
1. Tertialrapport 2 för 2022 godkänns och överlämnas till 

kommunstyrelsen och stadens revisorer. 
2. Redovisa omslutningsförändringar om -1,3 mnkr till 

kommunstyrelsen. 
3. Ansöka om budgetjusteringar om 0,3 mnkr för driftmedel 

för kommunalt bostadsbidrag för personer med 
funktionsnedsättning. 

4. Ansöka om budgetjusteringar om 0,1 mnkr för driftmedel 
för särskilda insatser inom stadsmiljön avseende olagliga 
bosättningar. 

5. Ansöka om budgetjusteringar om 0,1 mnkr för driftmedel 
för god vattenstatus avseende grodinventering. 

6. Ärendet justeras omedelbart. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden bidrar till att kommunfullmäktiges tre 
inriktningsmål och målen för verksamheterna kan uppfyllas. 
Förvaltningen bedömer att alla kommunfullmäktiges mål för 
verksamhetsområdena och majoriteten av underliggande nämndmål 
kommer att uppnås helt under året. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  

Särskilt uttalande 
Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  

Tertialrapport 2 ger en utförlig bild av verksamheterna i 
stadsdelen.  Skarpnäck stadsdel är välskött men det finns 
alltid, även i Skarpnäck, möjligheter till förbättring. 
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Den upplevda otryggheten är ett fortsatt bekymmer i 
stadsdelen. Vi välkomnar förvaltningens förberedelser för att 
införa Trefas - samarbetet mellan polis, kriminalvård och 
socialtjänsten. Vi noterar även med glädje förvaltningens 
arbete för att möta lokala medborgarinitiativ för ökad 
trygghet i Skarpnäck. Det kan förhoppningsvis leda till 
givande samarbeten med civilsamhället. 
  
Förvaltningens initiativ att följa upp och utvärdera 
stadsdelens trygghetsarbete är självklart bra men hade kunnat 
ske tidigare under den grönblå mandatperioden. 

  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/358-1 (Godkänd - R 1) Tertialrapport 2 2022 för 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 SKA 2022/358-2 Bilaga 1 Uppföljningsrapport näringsliv 
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§ 8 
Inriktningsärende upphandling av produktion och 
distribution av kost  
SKA 2022/350 
 

Beslut  
1. Förvaltningen får i uppdrag att förbereda upphandling av 

produktion och distribution av kost till nämndens vård- och 
omsorgsboende. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning har i dagsläget ett avtal med 
Compass Group AB gällande produktion och distribution av kost 
till nämndens vård- och omsorgsboende. Avtalet löper ut 2023-06- 
03 och kan inte förlängas. 
  
Avtalstiden för ny upphandling föreslås vara 2023-06-04 till och 
med 2026-06-04. Om parterna är överens kan avtalet förlängas på 
samma villkor i två plus två år, som längst till och med 2030-06-04. 
  
Stadsdelsförvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i 
uppdrag att förbereda upphandling av produktion och distribution 
av kost till nämndens vård- och omsorgsboende att återkomma till 
stadsdelsnämnden för beslut kring dessa. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/350-2 (Godkänd - R 1) Upphandling Produktion 
och distribution av kost  

 

Sida 10 (38)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2022 
 

2022-09-29 

§ 9 
Inriktningsärende ny förskola Bergholmsbacken Östra  
SKA 2022/130 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att fortsätta 

utredningen med inriktning att beställa en ny förskola. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett detaljplaneförslag som 
innebär att en förskola kan byggas vid Bergholmsbacken östra 
mellan Bagarmossen och Skarpnäck. Förvaltningen har tillsammans 
med Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) tagit fram ett förslag 
på förskolans utformning. Förskolan beräknas ha sex avdelningar 
med plats för cirka 108 barn. Förskolan som planeras är en så kallad 
konceptförskola Framtidens förskola 2.0. Konceptet är framtaget i 
samverkan mellan Stockholms stad och SISAB. 
  
Stadsdelsnämnden föreslås ge förvaltningen i uppdrag att fortsätta 
utredningen med inriktning att beställa en ny förskola. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/130-2 (Godkänd - R 1) Inriktningsärende 
Bergholmsbacken 0516 JH 
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§ 10 
Miljöcenter i Skarpnäck  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2022/228 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

medborgarförslaget. 
2. Medborgarförslaget vidarebefordras till Stockholm vatten 

och avfall för kännedom 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning ser positivt på förslaget om ett 
Miljöcenter som en möjlighet att minska konsumtionen och därmed 
bidra till en bättre miljö och minskade klimatutsläpp. 
  
Förvaltningen ansvarar för att arbeta för ett resurssmart Stockholm 
med fokus på att minimera avfall och att främja återvinning samt 
återbruk i de egna verksamheterna. Inom stadsdelen finns initiativ 
och verksamheter i linje med förslaget. 
  
Stockholm vatten och avfall (SVOA) har det övergripande ansvaret 
för stadens avfallshantering. De ska bidra till att skapa 
förutsättningar för ökat återbruk och kommer under året utvärdera 
befintliga verksamheter för att sedan utreda nya möjligheter. 
Medborgarförslaget kommer att vidarebefordras till berörd funktion 
på Stockholm vatten och avfall för kännedom och förvaltningen är 
gärna delaktig i framtida arbetet i samverkan med SVOA. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/228-3 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag 
Miljöcenter i Skarpnäck 

 935066 Medborgarförslag Miljöcenter Skarpnäck 
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§ 11 
Skrivelse till Skarpnäcks stadsdelsnämnd  
Svar på skrivelse från Sergej Salnikov, Sverigedemokraterna 
SKA 2022/321 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

skrivelsen. 
2. Skrivelsen vidarebefordras till kulturnämnden i Stockholms 

stad. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sverigedemokraterna har inlämnat skrivelse till Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd om ekonomiskt stöd till Folkets hus Bagarmossen. I 
skrivelsen framgår att Folkets hus Bagarmossen nekat det 
demokratiska partiet Medborgerlig Samling (MED) att hyra lokal. 
Sergej Salnikov (SD) anser att Folkets hus Bagarmossen därigenom 
agerat odemokratiskt varför bidragen till verksamheten bör dras in, 
samt att Skarpnäcks stadsdelsnämnd bör besluta om att begära in 
svar från Folkets hus Bagarmossen med anledning av detta. 
 
Förvaltningen kan konstatera att Skarpnäcks stadsdelsnämnd inte 
har utgett föreningsbidrag till Bagarmossens Folkets hus. I 
Stockholms stad är det kulturnämnden som beslutar om och betalar 
ut grundstöd till Bagarmossen Folkets hus. Med anledning av detta 
finner förvaltningen att stadsdelsnämnden inte vidare bör utreda 
frågan huruvida agerandet stått i strid med de riktlinjer som 
bidragen omfattas av. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/321-3 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse från 
Sverigedemokraterna 

 SKA 2022/321-2 Skrivelse till Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
(2/2) 
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§ 12 
Remiss av Funktionshindersråden  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/1716) 
Omedelbar justering 
SKA 2022/262 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

remissen. 
2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsledningskontoret har utifrån uppdrag från kommunfullmäktige 
tagit fram en utredning om hur delaktigheten och inflytandet kan 
stärkas i stadens råd för funktionshinderfrågor. Råden föreslås i 
utredningen att få en mer strategisk roll i att stödja och ge råd i 
planering och genomförande av stadens arbete med att leva upp till 
de mänskliga rättigheterna för personer med funktionsnedsättning. 
Utredningen konstaterar att den sakkunskap som finns i råden 
behöver tas till vara på ett mer systematiskt och sammanhållet sätt. 
Det är mot denna bakgrund det i utredningen föreslås att såväl 
arbetssätt som organisation behöver utvecklas. 
 
Förslagen innebär att råden får en mer strategisk roll i stadens 
utvecklingsarbete och stärker rådens möjligheter att identifiera 
relevanta åtgärder som undanröjer hinder som personer med 
funktionsnedsättning kan erfara i Stockholms stad. 
 
Antalet stadsdelsnämndsanknutna råd föreslås minska från 13 till 6. 
Antalet ledamöter i stadsdelsnämndsknutna råd föreslås öka från 7 
till 8. Utredningen föreslår inga förändringar avseende antalet 
facknämnds- och bolagsanknutna råd för funktionshinderfrågor. 
 
Ett nomineringsutskott som består av Funktionsrätt Stockholms 
stad, Synskadades Riksförbund och Delaktighet, Handlingskraft och 
rörelsefrihet Stockholmsavdelningen ska enligt förslaget nominera 
ledamöter till råden till kommunfullmäktige som fattar beslut. 
Behov finns även av nya instruktioner för råden som speglar 
utredningens förslag om nya arbetssätt och organisation. 
Kommunstyrelsen ska därför ta fram en vägledning som ger stöd i 
genomförandet av de nya arbetssätten och de organisatoriska 
förändringarna. 
 
Funktionshindersrörelsen har betonat att ersättning för förlorad 
arbetsinkomst vid rådens sammanträde stödjer förutsättningarna för 
ökad delaktighet och inflytande. Kommunstyrelsen ges mot denna 
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bakgrund i uppdrag att ta fram ett förslag som innebär att ledamöter 
i kommunstyrelsens samt i bolags- och nämndandknutna råd för 
funktionshinderfrågor erhåller ersättning för förlorad arbetsinkomst 
vid rådets sammanträden. 
 
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till de förslag 
som presenteras och anser i likhet med utredningens och 
tjänsteutlåtandets slutsatser att funktionshinderrådens strategiska 
roll och inflytande bör stärkas. Förvaltningen ställer sig även positiv 
till förslaget om att de stadsdelsnämndsanknutna råden går från 13 
till 6 samt den föreslagna indelningen mellan stadsdelarna. Utöver 
detta anser förvaltningen att förslaget om att frågan om ersättning 
för förlorad arbetsinkomst vidare bör utredas är positivt då 
ersättningen kan möjliggöra större representation i råden. 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 

Särskilt uttalande 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
  

Vi tackar staden för en bra utredning och välkomnar förslag 
på ändringar av funktionshinderrådens instruktion och 
organisation. Det viktigaste är att de föreslagna 
förändringarna ökar rådens inflytande och 
påverkansmöjlighet i staden. Vi är positiva till att det 
tillkommer nya skrivningar i instruktionen som förtydligar 
vilken roll och funktion som funktionshinderråden har i 
organisationen. Det är också bra att ledamöterna nu får 
möjlighet till ersättning för förlorad arbetsinkomst och vi 
hoppas att det kommer att förenkla rekryteringen till råden. 
  
Vi anser att det bör finnas medel till 
nomineringssamordningen som Funktionsrätt Stockholm 
föreslås ha ansvar för. Vi tror att det skulle underlätta för 
föreningen att bredda målgruppen och därigenom att få en 
ökad representation i rådens sammansättning, exempelvis ur 
ålders- och hemvistsynpunkt. En bred representation är viktig 
för att på bästa sätt tillvarata de olika infallsvinklar som finns 
inom funktionsrättsrörelsen. 
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En central aspekt för att öka funktionshindersrådens 
delaktighet i beslut är att råden delges information i tid. Det 
behövs en tydlig plan för rådens arbetsgång och hur 
information, kunskap och erfarenheter ska delas. Vi ser att 
råden ibland får möjlighet att uttala sig om ärenden först efter 
att nämnder fattat beslut om dessa vilket är problematiskt. 
Staden måste se till att råden ges de rätta förutsättningarna att 
ha inflytande över ärenden och processer i ett tidigare skede 
så att det synkar med den politiska beslutsprocessen. 
  
Det är viktigt att det finns en tydlig plan för hur de nya 
arbetssätten ska implementeras så att rådens funktion blir 
likställd över staden och mellan nämnder. Vi hade gärna sett 
ett samordningsuppdrag på stadsövergripande nivå för att 
säkerställa att omorganisationen får ett bra utfall i hela 
organisationen. Det uppdraget skulle förslagsvis kunna ges 
till funktionshindersombudsmannen eller annan instans som 
bedöms lämplig. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/262-4 (Godkänd - R 1) Svar på remiss 
funktionshinderråden KS 2021/1716 

 SKA 2022/262-1 Remiss Funktionshindersråden, KS 
2021/1716 

 SKA 2022/262-1.1 (Godkänd - R 1) KS 2021/1716 
Tjänsteutlåtande -Råd för funktionshindersfrågor 

 SKA 2022/262-1.2 Bilaga 2 - Instruktion för 
kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor 

 SKA 2022/262-1.3 Bilaga 1 - Råd för funktionshindersfrågor 
- en utredning om hur delaktigheten och inflytandet kan 
stärkas 

 SKA 2022/262-1.4 Bilaga 3 - Instruktion för bolags- och 
nämndanknutna råd för funktionshinderfrågor 

 SKA 2022/262-3 Beskrivning av nuvarande råd samt förslag 
till råd 
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§ 13 
Arbetsmarknadsinsats för vissa målgrupper  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2022/759) 
Omedelbar justering 
SKA 2022/289 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

remissen. 
2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Arbetsmarknadsnämnden har enligt kommunfullmäktiges budget i 
uppdrag att arbeta uppsökande för att nå och erbjuda insatser till 
unga 19-29 år som varken arbetar eller studerar (UVAS) och till 
kvinnor med svag ställning på arbetsmarknaden i syfte att fler ska 
etablera sig på arbetsmarknaden eller påbörja studier. Den 
uppsökande verksamheten och stödinsatserna bedrivs och ges på 
stadens Jobbtorg. I dagsläget erbjuds de unga som tackar ja till 
stödet en individanpassad stödinsats utan att insatsen föregås av ett 
formellt beslut. För målgruppen kvinnor med svag ställning på 
arbetsmarknaden erbjuds i dagsläget endast råd och stöd. 
  
Arbetsmarknadsförvaltningen bedömer att det behöver bli tydligare 
hur de särskilda stödinsatserna ges utifrån gällande lagstiftning. En 
ökad tydlighet inom området bidrar till att de individer som behöver 
särskilda stödinsatser kan erbjudas detta på ett rättssäkert sätt av 
arbetsmarknadsnämnden. 
  
Arbetsmarknadsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige 
uppdrar åt arbetsmarknadsnämnden att fatta biståndsbeslut om 
särskilt individanpassad stödinsats för att underlätta arbete eller 
studier enligt 4 kap. 2 § SoL för socialt utsatta i de ovan nämnda 
målgrupperna. Enligt förslaget ska personer som uppbär 
försörjningsstöd inte ha rätt till insatsen. 
  
Förvaltningen ställer sig positiv till remissunderlaget gällande 
beslut om arbetsmarknadsinsats för vissa målgrupper som nås via 
arbetsmarknadsnämndens uppsökande uppdrag. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/289-2 (Godkänd - R 1) Remiss Beslut om 
arbetsmarknadsinsats 

 SKA 2022/289-1 Remiss om arbetsmarknadsinsats för vissa 
målgrupper 

 SKA 2022/289-1.1 Beslut om arbetsmarknadsinsats för vissa 
målgrupper som nås via arbetsmarknadsnämndens 
uppsökande uppdrag 

 SKA 2022/289-1.2 Beslut om arbetsmarknadsinsats för vissa 
särskilt socialt utsatta målgrupper som nås via förvaltningens 
uppsökande uppdrag 

 SKA 2022/289-1.3 Bilaga Riktlinjer 
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§ 14 
Reviderade riktlinjer för handläggning av egenavgifter för 
vuxna i hem för vård eller boende (HVB), familjehem m.m.  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2022/697) 
SKA 2022/265 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningen har i samarbete med stadsledningskontorets 
social- och skoljuridiska enhet vid juridiska avdelningen och 
stadsdelsförvaltningarna/Enheten för hemlösa reviderat riktlinjerna. 
Syftet med riktlinjerna är att de ska leda till en likvärdig tillämpning 
i handläggningen av egenavgifter i staden. 
  
I de reviderade riktlinjerna har dispositionen ändrats och nya avsnitt 
har lagts till för att förtydliga handläggningsförfarandet och 
hanteringen av egenavgifter. Bland annat har ett avsnitt om 
egenavgifter för olika målgrupper lagts till och tabell för 
egenavgifter uppdaterats och lagt in i riktlinjerna. 
  
Den huvudsakliga förändringen i de reviderade riktlinjerna avser 
hantering av fakturering av egenavgifter till den enskilde. 
Ändringen innebär att placerande stadsdelsförvaltningar alltid ska 
betala hela vårdavgiften (inklusive egenavgiften) till vårdgivaren 
och fakturera den enskilde beslutad egenavgift. I de fall den 
enskilde är berättigad till försörjningsstöd till egenavgiften kan det 
vara aktuellt med en intern fakturering till enhet för ekonomiskt 
bistånd, beroende på lokala rutiner. 
  
De reviderade riktlinjerna innebär ingen ändring i vilka egenavgifter 
som tas ut från den enskilde. Den enda förändringen som 
genomförts är den del som avser kost som har höjts i budget 2022 
från tidigare 86 kr per dygn till 97 kr per dygn. Höjningen 
motsvarar 0,2 procent av prisbeloppet. 
  
Förvaltningen är av uppfattningen att de förtydliganden som 
framgår av de reviderade riktlinjerna samt den lathund för 
handläggning av egenavgifter som tagits fram kommer utgöra ett 
hjälpmedel för förvaltningen i hanteringen av egenavgifter för 
vuxna i hem för vård och boende (HVB), familjehem m.m. 
Förvaltningen är vidare av uppfattningen att de reviderade 
riktlinjerna kan bidrar till en likställighet över staden, vilket 
förvaltningen ställer sig positiv till. 
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Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/265-2 (Godkänd - R 1) Remissvar Reviderade 
riktlinjer 

 SKA 2022/265-1 Remiss av Reviderade riktlinjer för 
handläggning av egenavgifter för vuxna i hem för vård eller 
boende (HVB),  

 SKA 2022/265-1.1 Bilaga 2 - Riktlinjer för handläggning av 
egenavgifter för vuxna i hem för vård eller boende (HVB), 
familjehem m.m. 

 SKA 2022/265-1.2 Bilaga 1 - Lathund egenavgifter 
 SKA 2022/265-1.3 Reviderade riktlinjer för handläggning av 

egenavgifter för vuxna i hem för vård eller boende (HVB), 
familjehem m.m. 
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§ 15 
Remiss gällande serveringstillstånd för Pizza punks 
(Bleck by Sweden AB)  
Svar på remiss från tillståndsenheten vid socialförvaltningen, 
dnr: 9.1.1-7295/2022 
SKA 2022/359 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd har mottagit en remiss från 
socialförvaltningens tillståndsenhet i ett ärende gällande 
alkoholservering. Som remissinstans ska stadsdelsnämnderna främst 
yttra sig över det som är av lokalt intresse, som exempelvis sociala 
olägenheter som finns eller kan befaras uppstå. Särskilt bör beaktas 
restaurangetablering med servering av alkohol i känsliga områden, 
såsom i närheten av skolor, ungdomsgårdar eller där många 
ungdomar annars brukar samlas, områden med känd 
missbruksproblematik och ordningsproblem eller där det finns risk 
för störningar för närboende. 
  
Detta ärende gäller restaurang Pizza punks med adress Olaus 
Magnus väg 17a, Johanneshov. Ansökan avser nytt tillstånd och 
gäller stadigvarande tillstånd för alkoholservering till allmänheten i 
restaurangen, måndag-söndag kl.11.00 – 23.00. 
  
Förvaltningen har inget att erinra mot ansökan om 
serveringstillstånd från restaurang Pizza punks. 

  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
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Handlingar i ärendet 
 SKA 2022/359-2 (Godkänd - R 1) Serveringstillstånd Pizza 

punks- Bleck by Sweden AB 
 SKA 2022/359-1 Remiss gällande serveringstillstånd 
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§ 16 
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
remisser m.m. enligt lista  
SKA 2022/17 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd uppdrar åt förvaltningen att 

vidta de åtgärder som kan föranledas av de inkomna 
skrivelserna, remisserna m.m. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/17-15 Skrivelselista 2022-09-29 § 16 
 

Sida 24 (38)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2022 
 

2022-09-29 

§ 17 
Skrivelser från nämndens råd enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger pensionärsrådets protokoll från 

2022-09-22 till handlingarna. 
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§ 18 
Inkomna medborgarförslag enligt lista  
Inga medborgarförslag har inkommit. 
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§ 19 
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningsgruppens protokoll 

från 2022-09-22 till handlingarna. 
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§ 20 
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut med 

följande diarienummer till handlingarna: 
 
2022/340 
2022/344 
2022/361 
 

Sida 28 (38)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2022 
 

2022-09-29 

§ 21 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  
Inga skrivelser har inkommit. 
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§ 22 
Borttagen på grund av sekretess  
Omedelbar justering 
SKA 2021/386 
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§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/303 
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§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/135 
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§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/209 
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/91 
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§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/304 
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§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/2 
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§ 30 
Borttagen på grund av sekretess  
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